
CALDES PE MALAVELLA 

Veïns contra urbanitzadors 
Caldes de Malavella, la vila de les aigües termals, havia estat un poble 
pacífic i tranquil fins avui. No perquè no hi haguessin problemes, és clar, 
sinó perquè la gent no gosava aixecar el dit. Però, nois, així que va caure 
la dictadura les llengües s'han desfermat. I ens trobem ara amb una As
sociació de Veïns, dinàmica i envalentonada, que planta cara a TAjuntament 
i als promotors de diferents obres, denunciant les irregularitats existents. 

Des d'avuJ mateix PRESENCIA es posa al i presentada a aquest organisme a principis 
servei del poble de Caldes i es vol fer por-
tantveu de Iotes les seves inquietuds i pro
blemes. El nostre amic. Àngel Cornellà, ens 
servirà d'enllaç en aquesta tasca. 

EL "LLAC DEL CIGNE": 
EDIFICIS SENSE PROJECTE 

La primera de les denúncies que ha fet lAs-
sociació de Veïns de Caldes tia estat l'exis
tència de dos edificis construïts sense el pro
jecte corresponent, a la urbanització anome
nada "Llac del Cigne", Aquesta urbanització 
es troba tocant la carretera que uneix la 
vila amb la N-ll, i alguna emissora barcelonina 
en sol fer molta publicitat. A més, eís veïns 
diuen que aquests dos edificis no guarden 
la distància necessària amb el bosc que els 
envolta. 
Per altra part, denuncien el fet que el pantà 
que tii ha a la urbanització ha estat tancat 
amb una valia metòl.líca i que tii naveguen 
embarcacions de rem i motor. 

"AIGÜES BONES"; CONSTRUCCIÓ 
D'HABITACLES SENSE SERVEIS 

Una altra urbanització denunciada pels veïns 
de Caldes és l'anomenada "Aigües Bones". 
Diuen que aqui s'hi han fet una sèrie d'ha
bitacles —algun d'ells ja està fiabitat—. que 
no tenen els serveis imprescindibles. Concre
tament, hi manca la xarxa de clavegueres per 
l'evaquació de les agües residuals. 
A més. diuen que s'està procedint a vallar les 
parcel·les, sense respectar les amplades dels 
carrers que preveu el projecte. Aquestes irre
gularitats ja han estat denunciades per escrit' 
a les Delegacions de la Vivenda. d'Urbanis
me, dels Col·legis d'Arquitectes i Aparelladors 
i d'ICONA, Però fins ara no sembla pas que 
les denúncies hagin tingut massa èxit. 
En el B.O, de la P, del passat dia 1 de no
vembre hi apareixia l'anunci de l'aprovació 
definitiva del projecte de Plà Parcial del 
•Llac del Cigne", per SILENCI ADfVIINlSTRA-
TIU! ÉS dir; com que la Comissió P. d'Ur
banisme no ha posat cap obstacle a l'apro
vació inicial feta per l'Ajuntament de Caldes 

de març passat, el tràmit segueix endavant 
com si res. Ara ja només queda la possibilitat 
de presentar un recurs d'alçada davant el 
Ministeri. Però, s'atreviran els veíns a seguir 
aquest camí? El més normal i fàcil hauria 
estat aturar el projecte a nivell d'ajuntament. 
Però, l'ajuntament,.. 

"TUMBONES BALLIU": 
OBRES COMENÇADES SENSE PROJECTE 

A uns 200 metres del casc urbà s'hi estan 
aixecant unes naus industrials, propietat del 
senyor Josep Balllu. Resulta que aquest se
nyor és el primer tinent d'alcalde de Caldes 
de Malavella. Malgrat tenir aquest càrrec, 
l'Associació de Veíns l'ha denunciat també 
pels motius següents: 
1. — Els edificis es troben ubicats en una 
zona rústica, on només es pot construir un 
volum aproximat de 1 m.^ per 5 m,^. En canvi, 
sembta que el senyor Balliu vol construir un 
magatzem que ocuparà 2.400 m.^, repartit 
en tres fases de 800 m.^ cadascuna, superant 
els limits legals, 
2. — El senyor Balliu ha començat tes obres 
sense el projecte corresponent, sense la lli
cència municipal i sense el permis d'ICONA 
per a tallar els arbres. 
3. — El Col·legi d'Arquitectes de Girona va 
realitzar una inspecció ocular de les obres i 
va informar de les anomalies a l'Ajuntament 
de la vila. A conseqüència d'això, el batlle 
va manar per escrit al Sr. Balliu que parés 
les obres. Però. segons informacions d'última 
hora, les obres segueixen endavant. 
Més encara; segons una denúncia escrita de 
l'Associació de Veïns el senyor Balliu ha fet 
referència al seu càrrec de tinent d'alcalde 
en diverses ocasions. Per exemple, el dia que 
el va visitar l'Inspector del Col·legi Oficial 
d'Arquitectes. És que volia suplir amb aquest 
titol la manca dels corresponents permisos? 
Tot plegat, una ben trista situació urbanística 
a la vila de Caldes. I una no menys trista 
herència pel consistori que surti de les pro
peres eleccions democràtiques. A menys que 
s'hi posi remei abans... 

P. MADRENYS 

TORROELLA PE MONTGRÍ 

Ecologistes 
coordinats 

Recentment tingué Hoc a Torroella de Montgrí 
una reunió en la que participaren gran nombre 
dels grups ecologistes existents actualment 
a Catalunya. Aquesta reunió fou convocada 
pel Secretariat Permanent de la Coordinadora 
estatal de grups ecologistes i tingué com a 
motiu principal la necessitat d'establir una 
coordinació entre els diferents grups ecolo
gistes que estan treballant arreu de Catalu
nya. La seva finalitat seria la de coordinar 
accions conjuntes dels diferents grups, així 
com definir-se sobre una colla de qüestions 
que afecten l'equilibri ecològic del pais, com 
poden ésser la necessitat de portar una cam
panya contra l'elaboració del Pla energètic 
que està efectuant el govern i que preveu 
un increment de l'energia nuclear en els Paï
sos Catalans. 

En aquest acte començà debatent-se la neces
sitat d'establir una coordinació. Sobre aquest 
punt la majoria dels grups ecologistes assis
tents a l'acte es manifestaren contraris a la 
creació d'una gran superestructura que regu
lés el moviment ecologista. Segons s'afirmà, 
el moviment ecologista és sobretot un movi
ment de caràcter autogestionari. pel que les 
accions dels diferents grups tenen una gran 
força per elles mateixes i s'han de dur a terme 
a partir de les idees que elabori la pròpia 
base. Pel que crear un gran organisme eco
logista seria anar contra els interessos i les 
aportacions de cada grup. Malgrat tot, s'acor
dà que el que realment feia falta al movi
ment ecologista era la creació d'una secre
taria. En aquesta secretaria s'hauria de dis
posar d'un material informatiu, junt amb un 
assessorament de caràcter tècnic. Per altre 
costat s'acordà que aquesta secretaria servis 
d'enllaç entre els diferents grups, en el mo
ment en que s'tiagin de portar campanyes 
conjuntes. Sobre aquest aspecte és de des
tacar l'oferiment de Manel Cervera, ex-secre-
tari de la Campanya per la Salvaguarda del 
Patrimoni Natural del Congrés de Cultura 
Catalana, en el sentit que la fundació "Roca 
i Gales" ajudaria, facilitant contactes amb 
altres grups ecologistes, aixi com a nivell 
tècnic. Per a realitzar les accions i mobilitza
cions populars, els grups poden proposar, 
mitjançant la secretaria, assemblees dels eco
logistes per a planejar una lluita conjunta. 
En una segona part de la reunió, un membre 
de la Secretaria Permanent de la Coordina
dora Estatal informà sobre la reunió que tin
gué lloc el passat mes de setembre a la 
localitat de Cercedilla i en la que es va or
ganitzar la Coordinadora estatal. També un 
membre del Col·lectiu de Periodistes ecolo
gistes va presentar als assistents la campa
nya "Salvem el Brusi". campanya que va és
ser recolzada per tots els grups ecologistes 
allà presents, ja que consideraren que actual
ment el "Diario de Barcelona" estava realit
zant, mitjançant la seva independència infor
mativa, unes informacions de denúncia contra 
tots els abusos a l'equilibri ecològic. 
Finalment, un delegat de la Societat Naturista 
í Vegetariana de Barcelona va fer pública la 
convocatòria per a assistir a la manifesta
ció en bicicleta a realitzar el proper dia 18 
de desembre dintre de la campanya "Fem una 
ciutat habitable", i que recorrerà part dels 
carrers principals de Barcelona, 

ÀNGEL QUINTANA i MIQUEL RIERA 
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